
Ministar Dačić: Današnji samit potvrđuje prijateljstvo Srbije i Kine
utorak, 16. decembar 2014.

Prvi potpredsednik Blade i ministar spoljnih poslova Republike Srbije Ivica Dačić rekao je
danas, gostujući u jutarnjem Dnevniku RTS-a, da će samit Kine i 16 zemalja centralne i istočne
Evrope pokazati da prijateljski odnosi mogu značiti i dobre ekonomske odnose.
  
Ističući da će Srbija imati i ekonomsku i političku korist od održavanja samita, ministar Dačić je
rekao da je Srbija najveći prijatelj Kine u Evropi, što upravo potvrđuje i odluka da treći samit
bude organizovan u Beogradu.
"To što je odluka da samit bude u Srbiji pokazuje da Kina vidi Srbiju kao prijatelja, a znači i
jačanje naše bilateralne pozicije", poručio je Dačić i istakao da je ovo najveći događaj u
Beogradu još od samita Pokreta nesvrstanih.
"Ova inicijativa je stara nekoliko godina i deo je kineskog odnosa sa EU, a podsetiću da je EU
najveći ekonomski partner Kine, tako da nije u suprotnosti sa politikom Brisela. Ovo je treći
samit – prethodni su bili u Varšavi i Bukureštu", rekao je šef srpske diplomatije.

On je naglasio da je Kina odvojila najmanje 10 milijardi dolara za investicije u zemaljama
centralne i istočne Evrope, koje učestvuju na samitu.
"Rumunija i Poljska su znatno veće od Srbije i mi, za razliku od drugih zemalja istočne i
centralne Evrope, imamo izrađene projekte", rekao je Dačić.

Kao primere naveo je Termoelektranu "Kolubara", deo turske magistrale i Pupinov most, koji će
otvoriti premijeri Srbije i Kine. Naveo je da postoji i dugi niz drugih projekata, od kojih je najveći
modernizacija pruge Budimpešta–Beograd.
"Došli smo do faze da se ovog puta možda mogu potpisati dokumenti. Bilo je različitih ideja
kolika će biti brzina pruge – predlog je 160 kilometara na sat i sada je gotovo sve spremno za
potpisivanje", rekao je ministar.

Kada je reč o Kinezima, naglasio je Dačić, tu prugu moguće je izgraditi i za dve godine.
"Mi sve to treba da iskoristimo kao investicioni podsticaj i da to podigne društveni razvoj, to jest
da to dođe do rasta društvenog proizvoda", naveo je Dačić.

Kako je istakao, Srbija će od samita imati političku korist, u smislu predstavljanja Beograda kao
ekonomskog centra Evrope, ali i ekonomsku korist, zbog sagledavanja određenih projekata koji
mogu biti u funkciji društvenog razvoja.
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Komentarišući dolazak albanskog premijera Edija Rame, ministar Dačić je rekao da sporna
pitanja neće biti na dnevnom redu, već samo diplomatska saradnja u regionu.
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